
Protokół Nr 16/17 

z 17-go posiedzenia Komisji Gospodarczej i Finansów Rady Gminy Grabowo  

odbytego w dniu 29 czerwca 2017 r.  

 

 Posiedzenie odbyło się w sali narad Urzędu Gminy Grabowo. Początek posiedzenia - godzina 9.00, 

zakończenie - godzina 10.20.  

Posiedzeniu przewodniczył p. Marek Zielonka - Przewodniczący Komisji, protokołowała Anna 

Świrydowicz. 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1) Marek Zielonka, 

2) Banachowski Robert 

3) Brzózka Henryk,  

4) Rydzewski Ryszard, 

5) Szwedo Ewa 

6) Skrodzki Michał  

7) Wiszowaty Marek 

(lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu).   

 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Przewodniczacy Rady Gminy – Mirosława Pogorzelska, 

2. Wiceprzewodniczący Rady Gminy - Janusz Wiśniewski, 

3. Wójt Gminy – Andrzej Piętka,  

4. Skarbnik Gminy – Edyta Mosakowska, 

5. pracownicy U G Grabowo przedstawiający projekty uchwał. 

Porządek dzienny posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku dziennego. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

3. Zaopiniowanie uchwał w sprawie:  

1)  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Grabowo za 2016 rok, po przedstawieniu: 

a) sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Grabowo  

za 2016 rok, 

b) informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Grabowo, 

c) opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku, 

d) stanowiska Komisji Rewizyjnej wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku 

w sprawie wniosku o udzielenie Wójtowi absolutorium, 

i dyskusji; 

2) udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Grabowo; 

3) ustalenia tygodniowego pensum dla nauczycieli realizujących etat łączony, 

4) przedłużenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków, 

5) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grabowo na lata 2017-2025; 

6) zmian w budżecie gminy Grabowo na 2017 rok. 

4. Zapytania, wolne wnioski. 

5. Zamknięcie posiedzenia. 

Przebieg posiedzenia: 

Ad. 1. Posiedzenie 17-te Komisji Gospodarczej i Finansów Rady Gminy Grabowo otworzył 

przewodniczący Marek Zielonka, stwierdzając jednocześnie prawomocność posiedzenia. W dalszej 

kolejności przedstawił proponowany porządek obrad, który został przyjęty bez uwag. 

 Ad. 2. Przewodniczący poinformował, że protokół był dostępny w biurze obsługi rady oraz na 

stronie BIP Urzędu Gminy Grabowo. Protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji Gospodarczej i 

Finansów został przyjęty w zapisanym brzmieniu jednogłośnie. 



Na stan 8 członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 7 osób. W głosowaniu jawnym wszyscy 

członkowie Komisji głosowali za przyjęciem protokołu z poprzedniego posiedzenia w zapisanym 

brzmieniu. 

 Ad. 3.1. Przewodniczący Komisji porosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Grabowo 

za 2016 rok.  Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik gminy p. E. Mosakowska, która poinformowała, iż 

sprawozdania zostały przyjęte zarządzeniem wójta gminy Grabowo z dnia i omówiła część opisową 

sprawozdania oraz załącznik dotyczący wykorzystania środków funduszu sołeckiego w 2016 r.  

Głos zabrał wójt gminy wyjaśniając, że w poprzednim roku opracowano dokumentacje, studium 

wykonalności i startowaliśmy w różnych konkursach o pozyskanie środków ze źródeł zewnętrznych. 

Procedury wiązane z realizacją wniosków jednak przeciągają się w czasie, wymagają różnych uzupełnień i 

automatycznie odwleka się czas realizacji zaplanowanych przedsięwzięć. Dopóki umowy dotyczące 

poszczególnych wniosków nie zostaną podpisane nie można rozpoczynać prac. W 2016 roku nie były 

realizowane inwestycje stąd nie było konieczności zaciągania kredytu; kredyt przyda się w bieżącym roku 

z uwagi na realizację wielu zaplanowanych inwestycji.  

Następnie Skarbnik gminy odczytała informację o stanie mienia komunalnego, opinię RIO dot. 

sprawozdania z wykonania budżetu, wniosek Komisji Rewizyjnej oraz opinię RIO w sprawie tegoż 

wniosku. p. Skarbnik wyjaśniła zarzut ujęty w uzasadnieniu opinii RIO (projekt uchwały wraz z 

materiałami a, b, c i d stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 

Członkowie Komisji przyjęli opinię w sprawie projektu uchwały jednogłośnie (Opinia nr 17/113/17 

stanowi załącznik nr 3 do protokołu).  

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 7 członków, za przyjęciem opinii głosowało 7 członków 

Komisji. Nie było członków Komisji głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 Ad. 3.2. Komisja zaakceptowała stanowisko Komisji rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium. 

 Ad. 3.3. Projekt uchwały przedstawiła p. Izabela Konopka wyjaśniając, iż zgodnie z zaleceniem 

nadzoru Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego z wcześniej podjętej uchwały należało usunąć zapis pkt. 4 w 

§ 1 oraz załącznik nr 1 do uchwały (projekt uchwały stanowi załącznik Nr 4 do protokołu), gdyż te sprawy 

reguluje ustawa. 

Wniosków merytorycznych do projektu nie zgłoszono. 

Komisja przyjęła pozytywną opinię o projekcie uchwały jednogłośnie (Opinia nr 17/114/17 stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu). 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 7 członków, za przyjęciem opinii głosowało 7 członków 

Komisji. Nie było członków Komisji głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 Ad. 3.4. Z projektem uchwały zebranych zapoznał p. Marcin Palanis (projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu).  

Wyjaśnień dotyczących zasadności przedłużenia taryf do końca roku udzielił Wójt gminy. Powiedział, że 

decyzja o przedłużeniu do końca roku wiąże się z tym, że do rozliczeń kosztów bierze się okres 1 roku. W 

przypadku zmiany taryf od 1 lipca, wydatki brane do wyliczeń kosztów zaopatrzenia w wodę i 

odprowadzenia ścieków nie pokrywają się z rokiem budżetowym. W minionym okresie powstały pewne 

oszczędności w związku ze zmniejszeniem liczby inkasentów i możliwość zmiany okresu obowiązywania 

taryf zgodnie z rokiem budżetowym, stąd propozycja przedłużenia obecnie obowiązujących taryf do końca 

bieżącego roku. 

Innych wniosków merytorycznych do przedłożonego projektu nie zgłoszono. 

Komisja przyjęła pozytywną opinię o projekcie uchwały jednogłośnie (Opinia nr 17/115/17 stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu). 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 7 członków, za przyjęciem opinii głosowało 7 członków 

Komisji. Nie było członków Komisji głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 Ad. 3.5. Projekt uchwały w sprawie zmiany WPF na lata 2017-2025 zaprezentowała skarbnik 

gminy p. E. Masakowska (projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu). Wyjaśniła, że 

wprowadzono zmiany w związku z realizacją inwestycji oraz koniecznością wprowadzenia załącznika o 

przedsięwzięciach (inwestycje dwuletnie).  



Wniosków merytorycznych do projektu nie zgłoszono. 

Członkowie Komisji przyjęli pozytywną opinię o projekcie uchwały jednogłośnie (Opinia nr 17/116/17 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 7 członków, za przyjęciem opinii głosowało 7 członków 

Komisji. Nie było członków Komisji głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 Ad. 3.6. Zmiany w budżecie gminy na rok 2017 omówiła i objaśniła szczegółowo zał. Nr 3 do 

uchwały Skarbnik gminy. Przedstawiła projekt uchwały obejmujący te zmiany (projekt uchwały stanowi 

złącznik nr 10 do protokołu).  

Członkowie Komisji nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków merytorycznych. 

Członkowie Komisji przyjęli pozytywną opinię o projekcie uchwały jednogłośnie (Opinia nr 17/117/17 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 7 członków, za przyjęciem opinii głosowało 7 członków 

Komisji. Nie było członków Komisji głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 Ad. 4. Wójt gminy poinformował, że konieczne jest przeprowadzenie remontu budynku w 

Świdrach-Dobrzycach tzw. „Dróżniczówki” w celu poprawienia warunków mieszkalnych rodziny J i E. 

Kurządkowskich, których chore dziecko wymaga szczególnych warunków zamieszkania. 

 Ad. 5. Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący zamknął 17 posiedzenie Komisji 

Gospodarczej i Finansów Rady Gminy Grabowo.   

 

         Przewodniczący KGiF 

             Marek  Zielonka 
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